
Forældrebestyrelsesmøde 17.11.21 kl. 18.00-20.00.  

Egestræde 14, 4660 St. Heddinge. 

Der vil blive serveret mad, vand, kaffe og te. 

Tilstede: Emil, Josephine, Sophie, Mette, Sanne og Mette 

Fraværende: Anders. 

Godkendelse af Dagsorden. 

 

1. Velkommen til bestyrelsen, herunder tavshedserklæring: 

Alle underskrevet. 

 

2. Forretningsorden: 

Gennemgået på mødet og godkendt. 

3. Hjemmepasser -> dagplejer … hvordan finder vi dem? M.m: 
Drøftelse af hvordan vi tiltrækker dagplejere. Nyt stillingsopslag skrevet af børnene ligger nu på 
kommunens hjemmeside. Evt. lægge en flyer om at vi søger dagplejere ind hos nye tilflyttere i 
alderen 25-40 år. Formidle ingen transporttid når man arbejder i eget hjem. At passe 4 børn er ikke 
sammenligneligt med at passe 4x eget barn! 
 

4. Info/intro aften for dem der gerne vil være dagplejere men ikke ved hvad det kræver, evt. med 
besøg hos en dagplejer eller med spørgerunde til en der arbejder med børnene og ikke en fra 
kontoret bag:  
Eller besøge en dagplejer på arbejde?-det er dog lidt svært i denne coronatid at invitere fremmede 
indenfor og risikere smitte for børn og dagplejere. Der er en dagplejer, der har tilbudt at man kan 
komme forbi hende en søndag til en kop kaffe og spørge om dagplejen, der har dog ikke været 
nogle på besøg. 

 
5. Gæstedagplejere - ved akut sygdom - hvordan ved jeg hvem mit barn er sammen med? Aula 

“profiler” m. Billede, nemmere italesat for børn osv: 
Der er albums på Aula som hedder ”Hos Berith” ”Hos Mie” osv så man kan se deres haver og 
indretning- dette er kun gældende i Nordstevns pt. men skal udbredes i hele dagplejen. I disse 
albums er der billeder af hjemme, haven, garderoben, hvor der puttes i middagsstunden osv. 
Hvis man googler dagplejen Stevns Kommune så kan man finde dagplejelisten og læse om alle 
dagplejerne og se et billede af dem og på et kort se, hvor de bor. 
Generelt et ønske om at mødes fælles til arrangementer som Hoppeline så man kan se dagplejerne 
og også se at børnene kender de andre dagplejere fra eksempelvis fællesarrangementer såsom 
Royal Run og motionsdagen.  
Bestyrelsen giver udtryk for at de gerne vil hjælpe med at arrangere flere fælles arrangementer i 
dagplejen (når corona på et tidspunkt er væk/mindre) 
Der er også et ønske om at legestuen i Nordstevns får bedre lokaler og her havde vi en drøftelse om 
at kunne benytte legestuerne i Sydstevns eller Hårlev – her er dog en bekymring for det ekstra 
tidspres, vi giver forældrene da de så skal køre i den modsatte retning af hvor de kører på job. 
Vi skal være opmærksomme på om der muligvis bygges en hal mere i Strøby så vi kan lægge billet 
ind på at få stillet et egnet lokale til rådighed. Dette vil også give børnene en fantastisk mulighed for 
at kunne lave rytmik og gymnastik i hallen, hvilket er vores indsatsområde i Dagplejen. 



 
6. Hvad er fremtidsplanerne for dagplejen i Stevns: Relationspædagogik, Marte Meo, følge børnenes 

spor. Snak om trilledagpleje. Snak om at have en god dialog med sin dagplejer om eftermiddagen 
og høre om hvordan dagen er gået- håber at corona tillader det. 
At forsøge at rekruttere flere dagplejere og i særdeleshed passe på dem vi har. Drøftelse af hvor 
mange der stopper og går på pension.  
Drøftelse af om vi som kommune kan forbedre vilkårene for dagplejerne for at tiltrække flere 
dagplejere. 
 

7. Legestuer - corona restriktioner er løftet: Sydstevns er i gang, Nordstevns er ikke grundet flere 
brugere af lokalet(Corona), Hårlev går i gang efter jul der er dog legestuen om fredagen i Hårlev. 
 

8. Ergonomisk arbejdsmiljø (børnetøj med trykknapper): Ønske om ikke at bruge trykknapper i tøjet 
og også undgå buksebleer da alt tøjet skal af barnet for at få en bukseble på. Vi ønsker at henstille 
til at forældrene ikke bruger op and go (No go til up and go) og minimere tøj med trykknap. 
 

9. Årshjul, møderække for forældrebestyrelsen: Der blev aftalt datoer for 2022 som ligger tæt op af 

BUL møderne( Børn, Unge og læring) så vi har mulighed for at drøfte punkter fra dagsorden på BUL 

møder. 

 

10. Budget: 

Godkendt. 

Budgettet balancerer. Obs på at der er et større beløb (97000kr) som er penge der er søgt fra 

kompetencefonden til kurser. Disse penge skal forblive i dagplejen. 

11. Sammenhængende børne- og ungepolitik, info: 

Gennemgået. 

12. evt: 

Skal vi sætte mål til næste møde? Ja arbejde på at skabe kontakt til nytilflyttere og give dem flyers. 

Måske kunne børnene lave en lille ting som kunne deles ud med flyers. 

Sørge for at jobopslag kan deles på facebook så alle kan dele. 

Lægge video ud om dagplejen på vores hjemmeside. 

 

Referent: Mette 


